

# Lucjan Ciamaga

---

## Stowarzyszenie Polski z Unią Europejską

---

International Journal of Management and Economics 1, 54-58

---

1996

Artykuł został zdigitalizowany i opracowany do udostępnienia w internecie przez Muzeum Historii Polski w ramach prac podejmowanych na rzecz zapewnienia otwartego, powszechnego i trwałego dostępu do polskiego dorobku naukowego i kulturalnego. Artykuł jest umieszczony w kolekcji cyfrowej [bazhum.muzhp.pl](#), gromadzącej zawartość polskich czasopism humanistycznych i społecznych.

Tekst jest udostępniony do wykorzystania w ramach dozwolonego użytku.

*Выгоды, вытекающие из договоренностей Уругвайского раунда, охватывают, прежде всего, укрепление правил многосторонней торговой системы, а также расширение возможностей предвидеть их. Более отчетливые и более точные правила, согласованные во время Раунда, будут положительно воздействовать на польскую экономику и на нашу внешнеторговую политику.*

## **STOWARZYSZENIE POLSKI Z UNIĄ EUROPEJSKĄ**

prof. dr hab. Lucjan Ciamaga

Badania własne pokrywały się z badaniami statutowymi. Tematem badań statutowych było stowarzyszenie Polski z Unią Europejską. Z tego zakresu powstało kilka publikacji, jak również wyniki tych badań były podstawą wykładu obowiązkowego w ramach „ścieżki europejskiej” pt. Stosunki Polski z wybranymi krajami / regionami: Polska a Unia Europejska.

Pod koniec roku rozpoczęłem realizację przyznanego mi przez KBN grantu na realizację tematu: „Zagraniczna polityka gospodarcza Polski w świetle Układu o Stowarzyszeniu z Unią Europejską”. Rozpoczęcie to polegało na sporządzeniu planu badań i rozdysponowaniu ich tematyki między wykonawców.

Koniec roku okazał się owocny również dlatego, że uwieńczone zostały sukcesem moje starania o uzyskanie środków z programu TESSA na sfinansowanie technicznego wyposażenia i zaopatrzenia w materiały naukowe „ścieżki europejskiej”. Realizacja programu TESSA przypadnie na rok 1996.

Uzyskałem takie środki z Jean Monnet Project Poland 1995-96 w dwóch kategoriach:

- a) Permanent Course - File No PL 95/004 oraz
- b) Teaching Materials - File No PL 95/005.

Najważniejsze wyniki badań opublikowanych, bądź przekazanych do publikacji w:

- a) pracach opublikowanych:

- Polityka regionalna Unii Europejskiej. Dodatek do Gazety Rynki Zagraniczne Nr 104, z 31. VIII. 1995 r.
- Współpraca i integracja Polski z Unią Europejską w świetle postanowień szczytu w Essen. Przygotowanie do członkostwa Polski w Unii Europejskiej, SGH, Warszawa, sierpień 1995 (praca zbiorowa pod red. prof. dr hab. Lucjana Ciamagi).
- Współpraca międzyregionalna i transgraniczna. Polska - Unia Europejska. Od stowarzyszenia do członkostwa. SGH, Warszawa, październik 1995.

b) pracach przekazanych do publikacji:

- Globalizacja gospodarki światowej a procesy integracji europejskiej (w druku w „Nowym Życiu Gospodarczym”).
- Wspólna polityka handlowa (III rozdział książki przekazanej do PWN jako praca zbiorowa pod red. prof. dr hab. K. Michałowskiej-Gorywody, poświęcona integracji Europy Zachodniej).
- Polityka regionalna Unii (rozdział V).
- Wspólna polityka rolna (rozdział VI).
- Polityka przemysłowa i badawczo-rozwojowa (rozdział VII).
- Stowarzyszenie Polski ze Współnotą Europejską (rozdział XV).

### *Summary*

#### *Poland's Association with the European Union*

*My own and statutory research are the same. The main subject of the research is the association of Poland with the European Union. The results of research are a basis of the obligatory lecture on the „European Path” (Relations of Poland with selected Countries / Regions: Poland versus European Union); I've published several essays as well.*

*At the end of the year I commenced the realization of the grant entitled: Foreign Economic Policy of Poland with Relation to the European Treaty on Asso-*

ciation with European Union. The plan of research and coordination of the subjects with the staff in charge of execution have been completed.

On closing the year I obtained financial resources from TESSA Program on the technical equipment and scientific materials of „European Path”. The realization of TESSA Program will commence in 1996.

We have been granted financial resources from the Jean Monnet Project Poland 1995-96 in two categories:

- a) Permanent Course - File No PL 95/004 and
- b) Teaching Materials - File No PL 95/005

The most important issues of research have been published or will be published in:

a) published works:

1. *Regional Policy of European Union, Appendix to the Gazette of Foreign Markets, No 104, 31. VIII. 1995,*
2. *Cooperation and Integration of Poland with European Union in the light of Essen Summit, in: Preparation into Membership of Poland to the European Union, Center of European Studies of Warsaw School of Economics, August 1995 (Prof. dr hab. Lucjan Ciamaga ed.),*
3. *Transborder and Interregional Cooperation, in: Poland - European Union. From Association to full Membership, Warsaw School of Economics, Warsaw, October 1995.*

b) to be published:

1. *Globalization of World Economy and European Integration Processes (will be published in "New Economic Life"),*
2. *Common Commercial Policy (Chapter III of a book which will be published by PWN as a collection of research, ed. by Prof. dr hab. Krystyna Michalowska-Gorywoda),*
3. *Regional Policy of the European Union (Chapter V),*
4. *Common Agricultural Policy (Chapter VI),*
5. *Industrial and Scientific Polices (Chapter VII),*

*6. Association of Poland with the European Community (Chapter XV).*

**Резюме**

***Ассоциация Польши с Европейским союзом***

Индивидуальные исследования совпадали со уставными исследованиями. Темой статутных исследований была интеграция Польши в Европейский союз. На эту тему было опубликовано несколько работ, а результаты этих исследований стали основой лекции в рамках специальной „европейской программы” под заглавием: *Отношения Польши с избранными странами/регионами: Польша и Европейский союз.*

В конце года началась реализация предоставленного мне Комитетом по научным исследованиям (KBN) гранта на тему: *Внешняя экономическая политика Польши в свете Соглашения о членстве в Европейском союзе.* Это начало заключалось в составлении графика исследований и распределении работ между исполнителями.

Конец года оказался плодотворным также и потому, что закончились успехом мои ходотаиства, связанные с получением средств из программы TESSA на обеспечение финансовой стороны технического оснащения и снабжения научными материалами специальной „европейской программы”. Реализация программы TESSA запланирована на 1996 год.

Мною были получены также средства из Jean Monnet Project Poland 1995-96 в двух категориях:

a) Permanent Course - File No PL 95/004, а также

б) Teaching Materials - Filr No PL 95/005.

Важнейшие результаты исследований были опубликованы или переданы для публикации.

а) опубликованные работы:

1. Региональная политика Европейского союза. Приложение к газете „Рынки Заграницне” (Внешние рынки), №104 от 31. VIII. 1995 г.

2. Сотрудничество и интеграция Польши с Европейским союзом в свете постановлений пика в Эссене. В: Подготовка к членству Польши в Европейском союзе. Высшая коммерческая школа, Варшава, август 1995(коллективный труд под редакцией проф. Люциана Тямаги).

3. Межрегиональное и транспограничное сотрудничество. В: Польша – Европейский союз. От ассоциации к членству. Высшая коммерческая школа. Варшава, октябрь 1995.

б) работы, переданные для публикации:

1. Глобализация мировой экономики и процессы европейской интеграции. (В печати в еженедельнике „Nowe życie gospodarcze”).

2. Совместная торговая политика (III раздел книги, переданной в Государственное научное издательство(PWN) как коллективный труд под редакцией проф. К.Михаловской-Гориводы, посвященный интеграции Западной Европы,

3. Региональная политика Союза (раздел V).

4. Совместная сельскохозяйственная политика (раздел VI).

5. Промышленная и перспективно-исследовательская работа.

6. Ассоциация Польши с Европейским союзом (раздел XV).

## **TRANS '95. WSPÓLNA EUROPA - SZANSE I ZAGROŻENIA DLA TRANSPORTU**

mgr Joanna Archutowska

Badania własne koordynowane przez prof. dr hab. Włodzimierza Januszkiewicza nt.: „Wspólna Europa - Szanse i zagrożenia dla transportu” stanowiły merytoryczną część konferencji TRANS '95, która odbyła się w SGH, w dniach 21-22 października 1995 roku. Cały materiał został zebrany w książce pod tym samym tytułem. Stanowi ona zbiór 40 opracowań, w tym 25 referatów i 15 komunikatów naukowych, przygotowanych przez 33 autorów polskich ze wszystkich ośrodków transportowych kraju oraz 11 autorów zagranicznych z